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J e g y z ő k ö n y v 

 

Mely készült Gomba Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2021. november 16. napján 1600 

órai kezdettel a Gombai Polgármesteri Hivatal tanácstermében (2217 Gomba, Bajcsy-Zsilinszky u. 

2. sz.) megtartott rendkívüli nyilvános üléséről. 

 

Jelen voltak: jelenléti ív alapján Lehota Vilmos  polgármester 

   Szegedi Csaba alpolgármester 

   Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 

   Rádi Lászlóné képviselő 

   Szabó Gyula képviselő 

   Tóth József képviselő 

      

   Varga Sándor jegyző 

   Pirikisz Diána aljegyző 

    

   Frigyesi Eszter művelődésszervező  

    

 

    

    

             

Lehota Vilmos polgármester 
Köszöntötte a Képviselő-testület megjelent tagjait. Külön köszöntötte a jegyzőt és az aljegyzőt. 

Megállapította, hogy a Képviselő-testület hét tagjából öten jelen vannak, Tóth József jelezte, hogy 

később csatlakozik az ülés munkájához, Kósa Attila pedig szintén jelzéssel élt, hogy nem tud részt 

venni a rendkívüli ülésen. Az ülést határozatképesnek nyilvánította és azt megnyitotta. Az ülés 

tárgysorozatát a meghívóban foglaltak szerinti sorrendben javasolta napirendi pontként elfogadni. 

Megkérdezte, hogy van-e valakinek a meghívóban szereplő tárgysorozaton túl egyéb napirendi ponti 

javaslata.  Újabb napirendi ponti javaslat hiányában az elhangzottak alapján kérte elfogadni a 

nyilvános ülés napirendjét. Kérte, aki azzal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően 

megállapította, hogy  

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

50/2021.  (XI. 16.) képviselő-testületi határozat 

 

NAPIRENDI PONTOK: 

 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megvitatta a rendkívüli ülés 

napirendi pontjára tett javaslatot és azt az alábbiak szerint fogadta el: 

 

1.) Javaslat a szociális célú tűzifa támogatásról szóló 14/2018. (V. 25.) önkormányzati rendelet 

módosítására 
    Előterjesztő:  Lehota Vilmos polgármester,  

   Előkészítő:                       Varga Sándor jegyző 

 Véleményező:                  Pénzügyi Bizottság 

 

2.) Javaslat az önkormányzati szabályzattól eltérő eljárás lefolytatására  
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    Előterjesztő:  Lehota Vilmos polgármester 

 Előkészítő:  Varga Sándor jegyző 

 Véleményező:                  Pénzügyi Bizottság 

 

3.) Tájékoztató a 2022. évi rendezvénytervről  

 Előterjesztő:  Lehota Vilmos polgármester 

 Előkészítő:  Frigyesi Eszter művelődésszervező 

 Véleményező:                  Pénzügyi Bizottság 

 

4.) Javaslat a gombai 625 és 626 hrsz-ú ingatlanok vonatkozásában telekalakítási szerződés 

megkötésére 

    Előterjesztő:    Lehota Vilmos polgármester 

 Előkészítő:  Varga Sándor jegyző  

 Véleményező:                  Pénzügyi Bizottság 

 

  

Határidő:  azonnali  

Felelős:  Lehota Vilmos polgármester 

 

1. napirendi pont 

 

Javaslat a szociális célú tűzifa támogatásról szóló 14/2018. (V. 25.) önkormányzati rendelet 

módosítására 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy az a 1. napirendi ponthoz kapcsolódó előterjesztést a képviselők megkapták. 

Hozzátette, a rendelet módosításának célja, hogy kiterjessze a szociális tűzifára jogosultak körét, 

szélesebb mozgásteret adva a válsághelyzetben lévők megsegítésére, amely eddig gyakorta a 

jövedelemhatár okán nehézségbe ütközött. 

Ismertette, hogy a napirendi pontra vonatkozó tájékoztatókat a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta. 

Megkérte a bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottsági álláspontot.  

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Elmondta, hogy a bizottság az előterjesztést megtárgyalta és a rendelet módosítását javasolta a 

Képviselő-testület számára.  

 

Szabó Gyula képviselő 
Megkérdezte, hogy a korábbiakban már döntöttek a feladat címzettjéről, mivel nincs szociális 

bizottság, ezért a polgármesterre hárult a feladat. Megkérdezte, hogy ez a felhatalmazás erre nem 

terjedt ki? 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Válaszában elmondta, hogy de igen, a döntési jogköre megvolt és megvan ám a jövedelemhatár oly 

mértékben korlátozta a rendelet alkalmazhatóságát a hivatalból megállapítható szociális tűzifa 

támogatásra, hogy a nehéz helyzetbe került, de a jövedelemhatárt átlépő személyeknek, családoknak 

nem tudtak segíteni. A jelenlegi módosítás erre jelentene megoldást. 

 

Szabó Gyula képviselő 
Kérdésként tette fel, hogy miképp működik a döntéshozatal a gyakorlatban? 
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Lehota Vilmos polgármester 
Kérdésre válaszul elmondta, hogy hivatalból illetve kérelemre kaphat valaki szociális tűzifa 

támogatást. A kérelmeket a lakosok nyújtják be, már október hónapban. Ezeknek megkezdődik a 

feldolgozása, minden esetben 8 napon belül megszületik a döntés. A kérelmek esetében a 

jövedelemhatártól nem térhet el a döntéshozó. A hivatalból született döntést megelőzi egy javaslat a 

tanyagondnok, a védőnő, a szociális segítő vagy a jegyző részéről, amely alapján a rászorult kaphat 

támogatást. A rendelet módosítása a hivatalbóli eljárásnál a jövedelemhatártól független döntés 

lehetőségét adná meg a döntéshozónak, így olyan családok, személyek is támogathatóak, akik a 

szociális ellátórendszer tapasztalatai alapján nagyon is rászorultak, nehéz élethelyzetbe kerültek, de 

a jövedelmi viszonyaik miatt kérelemre nem támogathatóak. A szociális tűzifát novemberben, majd 

a decemberi ünnepek előtt, illetve januárban szállítjuk ki. Egyszerre egyedülálló személynek 0,4 erdei 

m3, családok számára 0,75 erdei köbméter tűzifát szállítunk ki. Az adott évi szociális tűzifa 

programban 5 erdei köbméter a maximum, amely egy háztartás számára biztosítható. Hozzátette, 

minden év február 15. napjáig az elnyert tűzifa mennyiségét ki kell osztani. 

 

Szabó Gyula képviselő 
Megkérdezte, jól gondolja-e, hogy nem szokott maradni az adott évi szociális tűzifából a következő 

évre? 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Elmondta, hogy inkább kevés szokott lenni az elnyert mennyiség, azt, ha lehet, kiegészítik az év során 

begyűjtött fával. Megjegyezte, egyebek mellett azért sem kezdik meg túl korán a tüzelőanyag 

kiosztását, mert sajnos sokan csak erre a támogatásra hagyatkoznak a tél során, ami feltételezi az 

öngondoskodás hiányát. Sok esetben szerez a hivatal tudomást olyan személyekről, akik bár nehéz 

helyzetben vannak, de maguktól nem kérnék a segítséget, róluk is igyekszünk gondoskodni. 

 

Szabó Gyula képviselő 
Megkérdezte, hogy milyen módszerrel mérik a porciózott mennyiséget? 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Kifejtette, hogy térfogatra és súlyra is ellenőriznek, így elkerülve, hogy kevesebb fát kapjon valaki. 

Hozzátette, a gyakorlat az, hogy inkább kiegészítik a szociális tűzifát az év során egyéb forrásból 

betárolt faanyaggal. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Megkérdezte, hogy nem lesz-e abból probléma, hogy az új szabályok szerint a hivatalbóli eljárás 

kiterjesztése okán valaki a rászorulók részéről sérelmezi a támogatás mértékét? 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Elmondta, hogy abban az esetben, tudják elutasítani a kérelmezőket, ha a rendelkezésre álló 

tüzelőanyag kiosztásra került, minden más kérelmező, aki megfelel, a jogosultsági feltételeknek kap 

támogatást. Hozzátette, amennyiben a jelenleg tárgyalt módosítás életbe lép, úgy egyes kérelmezők, 

akiket el kellett utasítani, de rászorultak, hivatalból kaphatnak majd támogatást. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Megjegyezte, hogy a jelenlegi módosítás csak a hivatalból nyújtott támogatásra vonatkozik, a 

kérelemre nyújtott támogatás megmarad. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megerősítette a bizottság elnökének hozzászólását. 
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Szegedi Csaba alpolgármester 

Kérdésként tette fel, hogy ez a program csak a tűzifával fűtők támogatását képes megoldani vagy 

lehetőség más módon is támogatni a fűtési nehézséggel küzdő rászorultakat? 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy a programban a fa mellett barnakőszénnel lehetséges még a támogatás nyújtása, de 

ezt nem javasolták. A gázzal fűtők számára egyéb a szociális ellátórendszerben bevett támogatási 

formát tudják csak biztosítani. 

Megkérdezte, hogy van-e a napirendi ponttal kapcsolatban kérdés, észrevétel, javaslat?  

Hozzászólás nem lévén kérte, aki a rendelet-tervezet elfogadásával egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 

A szavazást követően megállapította, hogy 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül megalkotta 

 

Gomba Község Önkormányzat Képviselő-testületének a 14/2021. (XI.17.) önkormányzati 

rendeletét 

 

a szociális célú tűzifa támogatásról szóló 

 14/2018. (V. 25.) önkormányzati rendeletének módosításáról 

 

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

 

2. napirendi pont 

 

          Javaslat az önkormányzati szabályzattól eltérő eljárás lefolytatására  

 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy a napirendi ponthoz kapcsolódó előterjesztést a képviselők megkapták. Kifejtette, 

hogy a jelenlegi közmű-csatlakozási szabályozás az egyházi jogi személyekre nem terjed ki, így a 

kérelmet sem tudta az önkormányzat befogadni. Tekintettel arra, hogy az egyházközség közcélú 

működést is megvalósít, az önkormányzati mentességhez hasonlóan javasolják a fizetési 

kötelezettség előírásának mellőzését. Hozzátette, a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta a javaslatot, 

megkérte a bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottsági álláspontot.  

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Elmondta, hogy a bizottság az előterjesztést megtárgyalta a javaslat elfogadását ajánlotta a Képviselő-

testület számára.  

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megkérdezte, hogy a napirendi ponttal kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, javaslat? Hozzászólás 

nem lévén szavazásra kérte a képviselő-testületet. Kérte, aki az előterjesztés mellett megküldött 

javaslatot támogatja, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően megállapította, hogy 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 
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51/2021.  (XI. 16.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Közég Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Gombai református 

Egyházközséggel kapcsolatos javaslatot és az alábbi döntést hozta:  

 

1. A Képviselő-testület a Gombai Református Egyházközség vonatkozásában eltekint az 

önkormányzat tulajdonában lévő víziközmű-hálózatokhoz történő utólagos csatlakozás 

esetére a közművesítési hozzájárulás mértékét és a megfizetés módját megállapító hatósági 

határozathozatalt megelőző eljárásrendről szóló szabályzat alkalmazásától. 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges igazolás kiállítására. 

 

Határidő: értelemszerűen  

Felelős: Lehota Vilmos 

 

 

 

3. napirendi pont 

 

Tájékoztató a 2022. évi rendezvénytervről 
 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy a napirendi ponthoz kapcsolódó előterjesztést a képviselők megkapták. Hozzátette, 

nem a szokásos előterjesztés került kiküldésre, a jelenlegi önkormányzati rendezvények 

meghatározása és a további igényfelmérés a cél, így december első napjaiban a kulturális kerekasztal 

ülését követően a kiemelt és támogatott rendezvények listáját a képviselő-testület decemberi ülésén 

tudja tárgyalni. Megkérdezte, az előkészítőt, hogy kívánja-e kiegészíteni előterjesztését? 

 

Frigyesi Eszter művelődésszervező 

Nem élt a kiegészítés lehetőségével. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megkérdezte, hogy van-e kérdés az előterjesztésben és annak mellékleteiben foglaltakkal 

kapcsolatosan? 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Kifejtette, hogy a 2019-ben megelőlegezett bizalmat újra ki kell érdemelni az ellátási területen, 

figyelemmel a pandémiára. Hozzátette, a megjelölt rendezvényekkel kapcsolatban nincsen kifogása, 

de meglátása szerint nem sikerült egy aktív, nyitott közösséget összekovácsolni az elmúlt két 

esztendőben, amelyre viszont nagy szükség volna. Szerinte a közművelődésért felelős szakembert a 

településen szinte mindenkinek ismernie kellene, ehhez viszont tenni kell. Ebben a tekintetben 

mindenképpen jelentős fejlődést vár. Megjegyezte, a közösségépítés területén a településnek van 

lemaradása, de ezen változtatni kell, ez pedig hozzáállás kérdése. Hozzátette, ahogy 2019-ben, úgy 

most sem fogalmaznak meg teljesíthetetlen elvárásokat. Témaként vetette fel a majális 

megrendezésének problémáit, az operett darabok mellett esetlegesen táncdal rendezvények 

megtartását, amellyel bővülhetne a mozgósítani kívánt társadalmi réteg. Megjegyezte, hogy egyes 

rendezvények a meghívott előadótól függően részben lehetnének belépőíjas események is. A Szüreti 

mulatsággal kapcsolatosan is kifejtette véleményét, szerinti aggasztó a fellépők létszáma, indokolt 

lehet a nagyobb arányú önkormányzati szervezés is, akár költségviselés mellett. A karácsonyi 

esemény vonatkozásában elmondta, hogy a helyi termelők bevonása mindenképpen indokolt lenne, 

akikkel, tekintettel a program fix dátumaira akár egy évre előre is lehet egyeztetni. A szilveszteri 

bállal egyet tud érteni, szerinte ott is szervezési hiányosságok vannak, hiszen legtöbb esetben 
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elmaradt az utóbbi időben. Jelezte, e rendezvény esetén is vállalná a többletfinanszírozást az 

önkormányzat és ebben az esetben is több évre előre lehet tervezni. 

A Rockbuli nevű rendezvény kapcsán kifejtette, hogy bár nem önkormányzati szervezésű esemény, 

mégis javasolja, hogy a korábbi szervezőket megkeresve éledjen újjá a rendezvény, mert hiánypótló 

volt a maga nemében és a környező településekről is szívesen vettek részt rajta. 

 

 

(16:38 perckor Tóth József képviselő csatlakozik az ülés munkájához) 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Reagált az elhangzottak egy részére. Meglátása szerint a művelődésszervező érzékelheti a 

felszólalásokból, hogy milyen elvárások fogalmazódnak meg irányában, így erre külön jelen keretek 

között nem tért ki. A Nyárbúcsúztató kapcsán elmondta, hogy az idei évben pályázati finanszírozásból 

több partner segítségével valósult meg a rendezvény. A Rockbuli kapcsán elmondta, hogy sajnos nem 

ez az egyetlen esemény, amelynek szervezői elfáradtak vagy belefásultak a szervezésbe. Példaként a 

szüreti mulatságot említette. Meglátása szerint kialakulóban van a települések közötti verseny egyes 

rendezvények vonatkozásában, példaként a csikósokat hozta. Megjegyezte azonban, hogy a 

rendezvény színvonala folyamatosan csökken, a résztvevők száma szintén. Szerinte a rendezvényt 

önállóan egyetlen civil szervezet sem tudja jelen állapotában jól megszervezni, így az önkormányzati 

beavatkozásra is szükség lehet. Sajnálattal tapasztalta, hogy a tombola megszervezését már nem a 

rendezvény szervezője, hanem a polgárőrség kapta feladatul, utólag elmondható, hogy nem jó 

visszhangja volt a dolognak. Meglátása szerint bőséggel akad feladat, de szükség van a hozzáállás 

megváltoztatására szervezői, fogadói oldalon is, egy aktív csoportot kellene megszólítani, létrehozni, 

egyben és aktívan tartani ahhoz, hogy sikeres és népszerű rendezvényeket tarthassanak számon a  

településen. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Csatlakozván a polgármester gondolatmenetéhez kifejtette, hogy a közösségi élet újraindítása nehéz, 

de kötelező feladat. Több környező településen is meg kellett ezt tenni, példaként Monor városát 

említette. Hozzátette az online felületeken más csoportokat is el lehet érni, mint akiket élőszóban 

találhat meg az üzenet. Szerinte mindkettőre szükség van általánosan és a konkrét rendezvények 

kapcsán is. Elmondta, hogy a Szüreti felvonulást egy tradicionális és fontos rendezvénynek tartja, de 

csak akkor támogatja a megszervezését, ha csikósok, szekerek, lovasok is vannak, hiszen ezek nélkül 

a lényegét veszíti el a rendezvény. Kifejtette, hogy tapasztalta egy-egy rendezvényen, hogy a 

fiatalabb, a településre költöző párok is szívesen látogatnak el egy Márton napi rendezvényre, 

süteménnyel, egy üveg itallal. Meglátása szerint több ilyen hozzáállású párt, lakost kell megtalálni. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megjegyezte, hogy ő is támogatja az online felületek használatát, már csak azért is, mert az ott 

jelentkezők számából már legalább részben le lehet szűrni az érdeklődés mértékét, illetve meg lehet 

szólítani a jelentkezőket később személyesen is. 

 

Szabó Gyula képviselő 

Hozzászólásában a szüreti felvonulásról ejtett szót. Szerinte is egy, a hagyományokhoz méltó 

rendezvényt kell megszervezni, amely az utóbbi években nem sikerült, sőt a színvonal egyre 

alacsonyabbra került. Példaként a lovasok száma mellett a traktoros helyettesítést és a gyermekek 

számára hiányos felkészítést, táncoktatást említette. Hozzátette, korábban nem volt gond a ruha, a 

csizma, a megfelelő idő és minőség a táncoktatásra, de a csikósok száma is megfelelő volt, azonban 

mióta kikerült a szervezés az önkormányzat kezéből, megjelentek a problémák. Szerinte az 

önkormányzati rendezvényszervező  meg tudja és meg is kell oldja a szervezést, hiszen fix időpontról 

van szó, tehát évekre előre egyeztethető a lovasokkal más fellépőkkel. 



 

 

8 

  

 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Egyetértett abban, hogy a jelenlegi szervező nem képes megfelelően tovább folytatni a hagyományt, 

így az önkormányzatnak feladata van a rendezvény vonatkozásában. Hozzátette, a 2021. január 1. 

napjától életbe lépő szabályoknak meg kell felelni, emiatt 2021-ben a Nemzeti Művelődési Intézettel 

és a művelődésszervezővel háromoldalú megállapodás került aláírásra, mely nyomán az 

önkormányzati foglalkoztatásból kikerült a szakember, az NMI vette át, képezte tovább a 

jogszabályoknak megfelelően, majd 2021. decemberében kerül vissza önkormányzati 

foglalkoztatásba a művelődésszervező, 6 hónapos továbbfoglalkoztatási kötelezettséggel. 

Megjegyezte, hogy számítanak a munkavégzésre és a kulturális programok megszervezésére. 

Hozzátette, több saját rendezésű civil kezdeményezést is támogatni szeretnének, anyagi forrással is, 

hogy biztosítható legyen azok megrendezése. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Folytatván a napirendi pont tárgyalását elmondta, hogy a jelenlegi helyzetben a védettségi 

igazolvánnyal és az igazolvány nélkül is látogatható rendezvények megrendezésére is gondot kell 

fordítson az önkormányzat. Hangsúlyozta a média szerepét. Megkérdezte, hogy az állandó kültéri 

színpad felállítását támogathatónak tartja-e a képviselő-testület, illetve a polgármester? Hozzátette, a 

hang és fénytechnika már egy nagyobb zenekar igényei is maximálisan kielégíti, így talán érdemes a 

színpad fejlesztésén is gondolkodni. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Válaszában elmondta, hogy mindenképpen megfontolandó és támogatandó az állandó színpad, de 

fontos feltétel a színpad fedettsége, és a deszka padlózat is. Előbbi a szélesebb körű használhatóság 

és a fénytechnika miatt fontos, utóbbi pedig a legtöbb fajta produkció számára megfelelő borítás. 

Szerinte egy olyan, akár hagyományosabb megjelenésű színpad szükséges a Kenyeres-kertbe, amely 

fedése egyben valamilyen funkciójú épület is, így jóformán csak a technika áram alá helyezése lenne 

feladat egy-egy koncert előtt. Hozzátette, hogy ez az állandó épület már engedélyköteles, különös 

tekintettel a terület védett jellegére. Megjegyezte azonban, hogy ilyen fejlesztésekre már források is 

megnyílnak időről időre, így nem feltétlenül kell teljes mértékben saját forrásból finanszírozni a 

beruházást. Abban is egyetértett az alpolgármester által elmondottakkal, hogy szélesebb rétegek 

számára kell szórakoztatást biztosítani és a védettség kérdését is napirenden kell tartani, hiszen a 

bezártság sokak számára jelent elmagányosodást. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Hozzászólásában a Szabó Gyula képviselő által elmondottakhoz csatlakozott a Szüreti mulatság 

kapcsán. Meglátása szerint vissza kell állítani a rendezvény régi patináját. Ehhez javasolta, hogy a 

szervező pontosan legyen meghatározva, emellett még a költségvetés tárgyalása előtt kerüljön pontos 

összeg meghatározásra, hogy mekkora költségkeretet szán erre a következő évben az önkormányzat. 

 

Rádi Lászlóné képviselő 

Megjegyezte, hogy szükség van egy kijelölt főszervező személyre is, aki elvégzi a szervezési 

feladatokat, mert jelenleg gazdátlannak látja e feladatot, amely érződik a rendezvény színvonalán. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, problémaként helyesen látják, hogy a jelenlegi szervező tekintélye elfogyott. Ezt az űrt be 

kell tölteni. Hozzátette, hogy biztos, hogy a résztvevők, a csikósok, fogatok száma mellett a 

programot is lehetne bővíteni, hiszen a felvonulás és a bál között helyet kaphat egy gasztroudvar vagy 

egy koncert is. Megjegyezte, meg kell fontolni azt is, hogy minden jelenlegi helyszínt megtartanak-e 

a tánc helyszínéül, vagy bővítik, áthelyeznek-e egyiket másikat. Szerinte a tánc és a ruházat minősége 

fontos, hiszen büszkeséggel tölti el a résztvevőket és azok hozzátartozóit, élmény és érték részt venni. 
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Ha ez az élmény nincsen, akkor nem jönnek haza az elszármazott rokonok, nem vesznek részt annyian 

a táncban, nem nézik őket annyian, így a részvétel egyre kisebb lesz, holott a cél ennek ellenkezője. 

Megjegyezte, hogy a rendezvényről januárban akár külön kerekasztal beszélgetést is tarthatnak, új 

ötleteket, kapcsolati tőkét bevonva a szervezésbe. Megjegyezte, hogy a helyi gazdák sem voltak 

bevonva a rendezvénybe, holott szüreti rendezvény vonatkozásában nekik is lenne lehetőségük. 

 

Szabó Gyula képviselő 

Szerinte is fontos az előadás minősége, emellett az új elemek felvétele a rendezvénybe is hozhat 

eredményt. Úgy gondolja, hogy a rendezvény még megmenthető, és meg is kell menteni attól, hogy 

az érdektelenség áldozata legyen. Szerinte, ha felfelé ível a rendezvény, többen csatlakoznak hozzá. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Reagálván az elhangzottakra, kifejtette, hogy szerencsésebb volna, ha annyi fogat állna rendelkezésre, 

hogy a fellépőknek ne gyalogosan kelljen a szurdikot megmászniuk és a Malomi elágazásnál, 

menetből táncolniuk. A táncok hosszát is rövidíteni javasolta, ha a jelenlegi műsor struktúráját tartani 

kívánják. Végezetül a kerekasztalt jó ötletnek tartja, ha az valódi párbeszéden alapul és széles 

rétegekhez eljut az ötletelés, javaslattétel lehetősége. Hozzátette, ez a kulturális szakember feladata, 

becsatornázni a lakosságot és ezzel elérést biztosítani a személyeknek, ötleteknek. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Egyetértett az elhangzottakkal és mindenképpen egy nagy nyilvánosság számára elérhető és 

érdekeltséget jelentő rendezvényben kell gondolkodni, ehhez az egyeztetést is biztosítani kell. 

Szerinte november utolsó napjai vagy december 2. napja alkalmasak az egyeztetésre, amelyre 

mindenkit meg kell hívni, akinek ötlete, javaslata van, a jelenlegi rendezőkön kívül tehát mindenkit 

meg kell szólítani a hagyományos és online felületeken is. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Elmondta, hogy rövid időszakon belül a település minden évben megrendez egy Nyárbúcsúztatót, 

egy Lovasáldást és egy Szüreti felvonulást. Ha a település lakosságának érdeklődése ezt bírja, az 

nagyon dicséretes, de több alkalommal felmerült már az együttes szervezés lehetősége. Eddig ez nem 

sikerült, bár tavaly igen közel álltak hozzá. A Szüreti felvonulás kapcsán a helyi lovas társadalom 

megszólítását ismét fontosnak tartja. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megkérdezte, hogy van-e további hozzászólás a napirendi pont vonatkozásában? Elmondta, hogy az 

önkormányzati szervezésű rendezvénytervhez nem érkeztek újabb ötletek és javaslatok.  

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Megjegyezte, hogy korábban javasolták, hogy a kulturális szakember végezzen igényfelmérést a 

farsang vonatkozásában. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Csatlakozott az alpolgármesterhez és elmondta, hogy az igényfelmérést követően a szervezésről kell 

egyeztetniük. Hozzátette, a jelenlegi lista év közben természetesen igény, ötlet és anyagi forrásoktól 

függően még abszolút bővíthető és tapasztalata szerint, ha jó és megvalósítható javaslat érkezik, akkor 

a képviselő-testület rendel hozzá anyagi forrást is, a megvalósítás érdekében. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

A napirendi ponthoz kapcsolódóan a képviselő-testület véleményére volt kíváncsi a rendezvényterem 

vonatkozásában. Meglátása szerint nagyobb mozgásteret kellene adni a kezelőnek, hogy lehetősége 

legyen olyan rendezvények megtartását is elősegíteni, amelyek akár önszerveződők, vagy magán 
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rendezésűek és a helyi fiatalok helyben szórakozását segítenék elő. Megjegyezte, a mai generáció 

szórakozási szokásai eltérőek az ezt megelőzőtől, de talán érdemes volna foglalkozni a kérdéssel. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Mindenképpen érdemes megvizsgálni a kérdést, személyes tapasztalata, hogy akad olyan aggódó 

szülő aki még a szervezőkészségét is felajánlotta annak érdekében, hogy a gyerekek helyben 

szórakozhassanak, mert aggódnak a budapesti szórakozás veszélyei miatt. Szerinte lehetséges, hogy 

egy bizonyos rétegnek szüksége és igénye is volna a helyi szórakozásra, ezt érdemes megteremteni. 

Megjegyezte azt is, hogy a szervezőnek gondosnak kell lennie és a nagymértékű elhajlásokat 

kordában kell tartania. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Megjegyezte, hogy nem szeretné, ha az a kép élne a lakosságban, hogy a képviselő-testület nem 

támogatja a helyi fiatalok helyben szórakozását, ezért javasolja, hogy a lehetőséget mindenképpen 

érzékeltessék a nyilvánosság számára. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy a nyitottság eddig is megvolt és meglesz, megfelelő szervező szükséges hozzá. A 

nyilvánosság számára az álláspont ismertetése mindenképp szükséges. 

 

Tóth József képviselő 

Megjegyezte, nem szívesen szólal meg a témában, mert más nézőpontból közelíti meg a témát, de az 

elhangzottak kapcsán mégis reagálna. Elmondta, hogy képviselőként nem az a dolga, hogy mások 

helyett találjon ki szórakozási lehetőséget vagy mások helyett gondolkodjon. Szerinte a felelőssége 

abban áll, hogyha valakinek ötlete, javaslata van, azt ossza meg és azt támogassa, amelyet mindig 

meg is tesz, ha tud azonosulni a javaslattal. Példaként a korábbi önszerveződő eseményeket említette, 

a Pega Pata Parádét vagy a Rockbulit. Szerinte ezek az önkormányzat nélkül indultak el és működnek, 

működtek. Ha segítséget kér bárki, vagy javaslattal él, természetesen támogatja, de mások helyett 

nem akar gondolkodni, szerinte az igényeknek meg kell fogalmazódni. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Kifejtette, hogy szóbeszédekből merített véleményekre nem kell alapozni, de a szóbeszédet meg lehet 

előzni, ha van egy világos és nyilvános álláspont. Szerinte az önkormányzati létesítményeket akár 

térítésmentesen is rendelkezésre lehet bocsátani egy felelős szervezőnek azért, hogy legyen helyi 

kulturális, könnyűzenei élet is a településen. Azt ő sem tartja követendőnek, hogy az önkormányzat 

pénzt adjon, hogy abból magánrendezvények szerveződjenek, de az infrastruktúrát szívesen 

biztosítják. Egyetértett az alpolgármesterrel, nyújtsanak kezet, az a nyitottság jele és bíztatja az 

ötletelőket. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Reagálván az elhangzottakra elmondta, hogy egyetért azzal, hogy az igényeknek meg kell 

fogalmazódnia, de szükséges érzékeltetni a nyitottságot ezekre az ötletekre. Megjegyezte, egy-egy 

javaslat is megfogalmazódhat, legfeljebb nem lesz rá fogadókészség. A létesítményeket üzemeltetni 

kell mindenképpen, de jobb, ha a kihasználtságuk magas. 

 

Tóth József képviselő 

Egy szemléletes példával fejtette ki álláspontját. Szerinte az egyéneknek egyenként is ki kell állniuk 

elképzeléseikért, a helyieknek a falut sajátjuknak kell tekinteniük és javaslataikkal, ötleteikkel, 

kiállásukkal színesíteni a közösséget. Ezt támogatja, és követendőnek tartja.  
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Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Szerinte ma már mások az igények és a szokások. Az igények felmérése és a támogatható javaslatok 

tényleges pártfogása a képviselő-testület feladata. 

 

Tóth József képviselő 

Megjegyezte, hogy az alulról jövő kezdeményezéseket hiányolja. Szerinte a társadalom felülről 

vezéreltsége nem követendő. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Ellenpéldaként megemlítette, hogy október 29-30. napján a helyi fiatalok maguknak rendeztek 

beöltözős, tökfaragós eseményt, amely jó sikerült. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

A Civilház módosított nyitva tartásának gyakorlati tapasztalatairól érdeklődött. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy többségében kérik a zárást a bérlők, illetve a rendezvények idején a polgárőrség 

nagyobb odafigyeléssel ellenőrzi, hogy a közterületi terhelés minél kisebb legyen. A nyitás és zárás 

kérdését megoldották eddig, de reméli, hogy egy ifjúsági klub önszervező ereje majd ezt a terhet is 

leveszi az önkormányzat válláról. 

Megkérdezte, van-e további kérdés vagy hozzászólás a napirend kapcsán? Nem lévén a határozati 

javaslatot tette fel szavazásra, kérte, aki a javaslattal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást 

követően megállapította, hogy 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

52/2021.  (XI. 16.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 

önkormányzat 2022. évi rendezvénytervére vonatkozó tájékoztatót és az alábbi 

határozatot hozta: 

 

1./ A Képviselő-testület 2022. évben az alábbi programok megrendezését tervezi 

 Január 21. Magyar kultúra napja 

 Március 3., Március 5. Pálinkaverseny 

 Március 15. Nemzeti ünnep 

 Április 30., Május 1. Majális 

 Július 23. Fáy-túra 

 Augusztus 20. Állami ünnep 

 Augusztus 26-27. XX. Gombai Nyárbúcsúztató 

 Szeptember 30. Idősek világnapja 

 Október 8. Szüreti mulatság 

 Október 23. Nemzeti ünnep 

 November 12. Márton-nap 

 December 5. Mikulásváró 
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 December 18. Adventi vásár 

 December 31. Szilveszteri bál 

 

2./ A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a Rendezvényházat érintő 

programok tekintetében értesítse a GTÜ Közhasznú Nonprofit Kft-t, 

továbbá a programok előkészítése ügyében intézkedjen. 

  

Határidő:   értelemszerűen 

Felelős:      polgármester       

 

4. napirendi pont 

 

Javaslat a gombai 625 és 626 hrsz-ú ingatlanok vonatkozásában telekalakítási szerződés 

megkötésére 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy a napirendi ponthoz tartozó javaslatot a Képviselők megismerték. A javaslatot a 

Pénzügyi Bizottság tárgyalta, kérte a bizottság elnökét, ismertesse a kialakult álláspontot. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Elmondta, hogy a bizottság a telekalakításra vonatkozó javaslatot megtárgyalta és annak elfogadását 

ajánlotta a Képviselő-testület számára.  

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megkérdezte, hogy a napirendi ponttal kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, javaslat? Kérdés nem 

lévén szavazásra kérte a képviselőket. Kérte, aki a telekalakítással az előkészített javasat szerint 

egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően megállapította, hogy 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

53/2021.  (XI. 16.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Közég Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a telekalakítási 

szerződésre vonatkozó javaslatot és az alábbi döntést hozta:  

 

1. A Képviselő-testület telekalakítási szerződést köt az Optima Development Kft.-vel a gombai 

625 és 626 hrsz-ú ingatlanok vonatkozásában a határozat melléklete szerinti szerződéses 

formában és tartalommal. 

2. A Képviselő-testület a közterület áthelyezéséhez hozzájárul. 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a telekalakítási szerződés aláírására. 

 

Határidő: értelemszerűen  

Felelős: Lehota Vilmos 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Az ülés keretében a képviselők segítségét kérte. Elmondta, hogy korábbi egyeztetés nyomán 

november 26 és 27. napján lehetőség nyílik használt gumiabroncsok lerakására, melyek 

térítésmentesen kerülnének elszállításra. Egyéb lehetőségektől eltérően a gyűjtésnél lakosonként nem 

csak egy-egy garnitúra gumit vehetnek át, hanem nagyobb mennyiséget is. Ez alkalmas arra, hogy a 
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településen felhalmozódott abroncsok kezelése megtörténjen, erre tett már lépéseket, a 

vadásztársaság és a műszaki személyzet is közreműködik a felkutatásban és az abroncsok 

összegyűjtésében. A területet az önkormányzat biztosítja és szükség volna a szabályszerűség 

betartatására, amelyre számítana a képviselők segítségére. Elmondta, a pénteki nap megoldott, ahogy 

a polgárőrség részéről az őrzés is, de a szombati napon 2 órás váltásokkal javasolja a lebonyolítást 

megoldani. 

 

(A képviselők beosztották egymás között a kérdéses napot, így megszervezte a gumiabroncs gyűjtés 

második napját.) 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megkérdezte, hogy van-e további felvetés a képviselők részéről az ülés keretében? Nem lévén, 

megköszönte az ülés munkájában való részvételt és a rendkívüli képviselő-testületi ülést 18:26 

órakor bezárta. 

 

 

 

 

 Lehota Vilmos            Varga Sándor 

  polgármester       jegyző 


